
Geachte raad en fractieleden, 
 
Graag willen wij u met deze brief, voordat ons verzoek in de oordeelsvormende raad besproken 
wordt, nogmaals op hoogte brengen van enkele, naar ons inziens belangrijke uitgangspunten en 
uiteindelijke gevolgen van het mestverwaardingsinitiatief, onder de aandacht brengen. 
 
Allereerst willen wij u een korte analyse geven van het verloop van de informatieavond die wij 
afgelopen maandag 11 september gehouden hebben voor omwonenden, agrariërs en 
belangstellenden in het dorpshuis te Tuil. Voor deze, overigens mooie locatie, hebben wij gekozen 
aangezien wij in de Burght te Haaften op deze avond niet terecht konden.  
 
Wij hebben over deze avond een goed gevoel overgehouden. In tegenstelling tot de avond in Haaften 
toen wij het principeverzoek toegelicht hebben, konden wij nu inhoudelijk op de vragen en 
opmerkingen die gemaakt werden reageren. Voor vele aanwezigen (in totaal waren ongeveer 60 
personen aanwezig op deze avond) hebben wij een verhelderend verhaal kunnen houden over de 
doelstellingen, de technische invulling, de noodzaak en het duurzame effect van dit project. Veel 
vragen en zorgen zijn de revue gepasseerd en hebben wij helder en duidelijk kunnen bespreken. Met 
als eindresultaat dat er voor velen een ander, veel positiever, beeld is ontstaan. Deze conclusie 
mogen we trekken uit de reacties die wij achteraf ontvangen hebben. De belangrijkste conclusies van 
deze avond willen wij graag onder uw aandacht brengen aangezien niet iedereen vanuit de raad en 
fracties aanwezig konden zijn.  Daarom een korte samenvatting:  
 
Conclusies t.a.v.:  
 
Transportbewegingen: niet, zoals geruchten aangaven en steeds maar weer herhaald worden, iedere 
vijf minuten een vrachtauto maar maximaal vijf vrachtauto’s per uur! Dit alleen binnen kantoortijden 
en niet in het weekend. Hoeveelheid transport  zal per saldo in de omgeving afnemen t.o.v de 
huidige situatie. Dit is overigens ook duidelijk verwoord in de informatienota.  
 
Veiligheid Boutensteinse Steeg: slechts een deel van dit transport zal over deze weg plaatsvinden. 
Aanvoer ten zuiden van de A15 tot aan de A2 zal, logischerwijs, niet over de Boutensteinse Steeg 
aangevoerd worden. Bovendien zal het nog uit te voeren verkeersonderzoek uiteindelijk uitwijzen 
hoeveel dit in werkelijkheid zal zijn. Tussen exploitant en transporteur zullen ook contractuele 
afspraken gemaakt worden t.a.v. aanvoerwegen.  
 
Geur: aangezien de installatie volledig gesloten zal zijn, alle activiteiten binnen plaatsvinden en alle 
lucht alleen via industriële luchtwassers de installatie zal verlaten, zal er geen sprake zijn van 
geuroverlast. Er zal één emissiepunt zijn wat optimaal meetbaar en controleerbaar is. Handhaving 
daarop is dan ook eenvoudig. Eventuele vervelende ervaringen elders t.a.v. geur, waar wel eens naar 
verwezen wordt, mogen toch zeker geen belemmering vormen. Temeer niet omdat het in dit geval 
een totaal andere onderneming betreft wat niet vergelijkbaar is met dit initiatief. Indien dit een 
argument zou zijn dan kan iedere aanvraag voor wat voor initiatief dan ook geblokkeerd worden en 
komt het gebied t.a.v. ontwikkeling finaal op slot te zitten.  
 
Noodzaak tot verwerking: in tegenstelling tot wat er steeds gesuggereerd wordt is er wel degelijk een 
overschot aan dierlijke mest binnen de beoogde regio (binnen een straat van 20 km rond het 
initiatief en binnen Gelderland). Daarom wordt er ook fors betaald door de agrariërs die mest af 
moeten voeren. Dit is duidelijk gemaakt en is dan ook geen mening maar gewoon een feit!  
 
Capaciteit van het initiatief: in een eerdere brief naar de gemeente is duidelijk verwoord dat de 
maximale verwerking uit de regio van dit initiatief (zie informatienota) 500.000 ton is. Het overschot 
in de regio bedraagt 1 miljoen ton.  



 
Landschappelijke inpassing: zoals exploitant de installatie weergegeven heeft in dit principeverzoek 
wil niet zeggen dat deze ook daadwerkelijk zo ingepast zal moeten worden. De onderzoeken en 
gesprekken over inpassing moet immers nog gevoerd worden! Tijdens de infoavond heeft de 
exploitant dan ook aangegeven dat deze vorm de meest energie-efficiënte variant is maar dat er ook 
nog andere mogelijkheden zijn waarbij de hoogt zoals nu aangegeven niet per definitie nodig zal zijn.   
 
Verder is op de informatieavond ook duidelijk naar voren gebracht dat de oorspronkelijke 
sociaalmaatschappelijke doelstelling van de initiatiefnemers altijd en ook nu nog als eerste prioriteit 
geldt. Investeerder en exploitant zijn dan ook bereid om bewoners in financieel opzicht de 
mogelijkheid te bieden te participeren in dit initiatief en daarmee rendement te creëren. Verder 
staan de initiatiefnemers, investeerder en exploitant zeer positief tegenover een constructie zoals 
bijvoorbeeld een revolving fund dat participeert in het initiatief. Daarmee kan rendement gehaald 
worden wat weer ten goede komt aan publieke doelen. Hierover zijn al diverse gesprekken gevoerd 
met o.a. 11 duurzaam, Coöperatiefonds , Dirk Drie, etc. 
 
Verder hebben wij als initiatiefnemer en exploitant aangegeven graag deel te nemen aan een 
initiatief vanuit de gemeente om middels een soort  ‘atelier’ inwoners van Haaften de gelegenheid te 
bieden ook in het vervolgtraject (onderzoeken, procedures,  mogelijkheid tot participatie, 
maatschappelijke inpassing, etc.) vragen van lokale bewoners te beantwoorden.  
   
Dit initiatief is niet alleen zeer duurzaam (onderzoek regio toonde al enkele jaren geleden aan dat dit 
één van de meest duurzame projecten binnen het rivierengebied is), maar draagt ook nog eens in 
belangrijke mate bij aan een sterke lokale agrarische sector. Een sector die fors vertegenwoordigd is 
binnen gemeente Neerijnen. Het produceren en met zeer hoog rendement rechtstreeks inzetten van 
schoon biogas (wat uniek is en waarvoor speciaal verwarmingsketels, mengstations en aangepaste 
branders bij de plaatselijke  steenfabriek ontwikkeld zijn) geeft aan dat dit niet zomaar een initiatief 
is. Maar misschien nog belangrijker is wel het hergebruik van een belangrijke mineralenstroom wat 
met geen enkel ander energie-initiatief gerealiseerd kan worden. Biogas is onmisbaar om tot een 
goede mix van duurzame energie te komen. Dit is een feit. Initiatieven binnen Regio West Betuwe  en 
landelijk onderzoek geven dit ook nadrukkelijk aan.  
 
Daarom verzoeken wij de raad en fracties vanavond deze kans te benutten en het initiatief, middels 
een positieve reactie op het principeverzoek, de mogelijkheid te bieden dit verder uit te werken om 
tot een project te komen dat, in samenwerking met overige initiatieven , haar uiteindelijke 
doelstellingen meer dan waar kan maken. Een energieonafhankelijke  duurzame gemeente met een 
sterke sociale verbondenheid en een financieel rendement voor de bewoners zal het eindresultaat 
zijn. 
 
Wij danken u voor uw aandacht. 


